
عرب: تصمیم من »هر مسابقه، یک رکورد« بود

 توکلی: مصدومیت ها 
مانع قهرمانی دوباره ما شد

رضایی: می خواهیم ناکامی ذوب آهن در فصل قبل را جبران کنیم

افزایش 600  درصدی 
قیمت بازیکنان چه توجیهی دارد؟ 

مهدی پور نهایی است، واسعی به مشکل خورد

علی کریمی دوباره مذاکره می کند

سرمربی جدید در پاسخ به »فرهیختگان«:

نیامده ایم که استقلال را در لیگ نگه داریم!

افسر خبری باشگاه ماریتیمو: علیپور آمده تا اوج بگیرد و بدرخشد

 عابدزاده فروشی نیست
چرا باید از پرتغال به ترکیه برود؟ 

آسیب شناسی تیم ملی با اسکوچیچ در گام نخست از دید جلال چراغپور

تکرار اشتباهات، سرعت کم 
و جابه جایی های زیاد

»فرهیختگان« گزارش می دهد؛ رایزنی مدیران پرسپولیس با 2 وزارتخانه برای انتقال پول

نصف پول برانکو جور نشده است!
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 شماره 3۱55

شـاید بهتـر باشـد صحبت ها درخصـوص بـازی تدارکاتی تیم 

ملـی بـا سـرمربیگری اسـکوچیچ را از حریـف تدارکاتـی تیـم 

ملـی آغـاز کنیـم. احسـاس مـن بـر ایـن اسـت که حریـف تیم 

ملـی مـا آنقـدر غیرقابـل قبـول فوتبـال بـازی کـرد کـه بـه مـا 

اجـازه نـداد از ایـن بـازی یـک تحلیل فنی داشـته باشـیم و در 

واقـع صحبت هایـی کـه امـروز مطـرح می کنـم را یـک تحلیل 

فنـی نمی دانـم و نـام آن را آسیب شناسـی از بـازی تیـم ملـی 

گذاشته ام. 

ازبکسـتان به حـدی پایین تـر از حـد تصـور ظاهـر شـد کـه مـا 

متوجـه نشـدیم کـه این اتفاقاتـی که در زمین بـازی می افتند 

کدامـش ارادی و براسـاس برنامـه اسـت و کدامـش غیـرارادی 

و در رونـد بـازی شـکل گرفتـه اسـت و بـر همیـن اسـاس 

نمی توانیـم روی هیچ یـک از فاکتورهـای تیـم ملـی تیکـت 

خاصـی بچسـبانیم. مثـا اینکـه بگوییـم اسـتراتژی تیـم ملی 

ایـن بـوده کـه بعـد از از دسـت دادن تـوپ عمـل پرسـینگ را 

انجـام بدهنـد یـا اینکـه عقـب بنشـینند. 

مـا در بـازی پنجشـنبه یـک موضوعـی را زیـاد دیدیـم و آن هـم 

پاس هـای زیـادی بـود که بازیکنان ازبک به یکدیگر می دادند 

و هیـچ عـزم و اراده ای در بـازی تیـم ملـی دیـده نمی شـد کـه 

این توپ را زود از حریف پس بگیرند و سـرعت بازپس گیری با 

کندی خیلی زیادی انجام می شـد. همین هم برای من جای 

سـوال دارد کـه آنهـا عمـدا تـوپ را به حریـف داده بودند و نگاه 

می کردنـد یـا اینکـه تحت تاثیر بازی حریـف قرار گرفته بودند. 

در بازی فوتبال سـرعت دفاع به حمله و سـرعت بازپس گیری 

تـوپ اسـت کـه سـرعت یـک تیـم را تشـکیل می دهنـد و ما در 

ایـن بـازی یـک تیم ملی پرسـرعت را ندیدیم. 

موضـوع بعـدی بـه دفـاع چپ تیم ملی مربوط می شـود جایی 

که میاد محمدی به دفعات از سمت چپ دور می خورد و این 

دقیقا همان اشکالی بود که ما در زمان کی روش داشتیم و او 

تاش می کرد با تغییر مهره این مشـکل را برطرف کند و برای 

حـل ایـن مشـکل از نفراتـی مثـل میاد محمـدی و حاج صفی 

اسـتفاده کـرده بـود و جـواب خوبـی نگرفت و حالا اسـکوچیچ 

مجـددا درحـال آزمایش افرادی اسـت که پیش از این آزمایش 

شـده بودنـد. مـا بـا ترکیـب کـردن محمـدی و حاج صفـی در 

سـمت چـپ، ایـن بخـش را به اتوبان تبدیل کـرده بودیم. 

اتفـاق عجیـب نیـز درخصـوص وحیـد امیـری رخ داد و ما بعد 

از سـال های زیـاد و حـدود 7 سـال ایـن بازیکن را که همیشـه 

در چـپ بـازی می کـرد را در جنـاح راسـت دیدیـم تـا در کنـار 

محرمـی بـازی کنـد! مـن واقعـا متوجـه نشـدم کـه بـا ایـن 

جابه جایـی چـه هدفـی دنبـال می شـود و آیـا واقعـا سـرمربی 

تیـم ملـی به دنبـال امتحان یـک مهره قدیمـی و امتحان پس 

داده در یـک پسـت جدیـد اسـت؟ بعـد دیدیـد کـه او چطـور 

بـه داور بـازی پرخـاش می کـرد و حـرکات ناشایسـت در زمین 

انجام مـی داد؟ 

میانـه میـدان را هـم بـه نوراللهـی و حاج صفـی سـپرده بودیم. 

کاری کـه فکـر می کنـم در بـازی بـا عراق یـک مرتبه امتحانش 

کـرده بودیـم و فهمیدیـم کـه مـا نمی توانیم این قسـمت را با 2 

نفـر اداره کنیـم چراکـه میان آنها شـکاف وجـود دارد و در گلی 

کـه تیـم ملی دریافـت کرد تعلل هافبک های تدافعی ما کاما 

به چشـم می آمـد. جالـب اسـت کـه از آن سـمت می آییم دفاع 

وسـط های پرسـپولیس را عینـا در تیـم ملـی بـازی می دهیـم 

درحالی که دفاع موفق پرسـپولیس در آسـیا یک زوج دفاعی 

نبـود و یـک نفـر سـومی هـم داشـت کـه بـا هـم مثلـث دفاعی 

سـرخ ها را تشـکیل می دادنـد. اگـر شـما کمـال کامیابی نیـا 

را از پرسـپولیس بگیریـد حفره هـای دفاعـی ایـن تیـم نمایـان 

می شـود و اگـر در تیـم ملـی ایـن حفـره بـا یـک هافبـک پـر 

نشـود و ایـن حفـره دسـت بحرینی هـا بیفتـد مطمئـن باشـید 

کـه مـا را دار می زننـد!

مـا در میانـه زمیـن هم ایـرادات زیادی داشـتیم و اصا چیزی 

به نـام هافبـک طراح نداشـتیم که بخواهـد مهاجمان را تغذیه 

کنـد و می دیدیـم کـه آزمـون و طارمـی بـه عقب برمی گشـتند 

تـا تـوپ بگیرنـد و بـرای خودشـان ایجـاد موقعیـت کننـد. 

هافبک هـای مـا فرامـوش کرده انـد کـه در فوتبـال پاس هـای 

زیـادی وجـود دارد کـه می تواننـد ارسـال و بـرای مهاجمـان 

و  امیـری  ایجـاد موقعیـت کننـد. فکـر می کنـم تعویـض 

حاج صفـی شـامل پیامـی بـود کـه سـرمربی تیـم ملی ارسـال 

کرد و باید شـاهد تغییرات در این پسـت ها باشـیم. احسـاس 

مـن بـر ایـن اسـت کـه ظرف انگیزه ایـن بازیکنان پر شـده و ما 

بایـد از همیـن حـالا به دنبال جانشـین این بازیکنان باشـیم. 

صـادق محرمـی 3 بـار تـوپ لـو داد و هروقـت تحت فشـار قرار 

گرفـت تـوپ را بـه مدافعـان میانـی سـپرد و پـاس رو بـه عقـب 

مـی داد امـا آیـا ایـن را می دانسـت کـه چـه زمانـی بایـد پـاس 

بـه عقـب داد؟ تـوپ وقتـی بـه عقـب فرسـتاده می شـود کـه 

دروازه بـان و مدافعـان میانـی تحـت فشـار نباشـند در غیـر 

ایـن صـورت بایـد بـا پـای تخصصـی جناحـی کـه در آن بازی 

می کننـد تـوپ را رد کننـد. درمـورد پیـام نیازمنـد هـم بایـد 

بگویـم کـه در فوتبـال دنیـا می گوینـد کـه اگر یـک دروازه بان 

در هر 4 بازی یک اشـتباه داشـته باشـد یک دروازه بان کاما 

معمولی اسـت. حالا اگر یک گلر در یک بازی 4 اشـتباه کند 

کـه یکـی اش هـم منجـر به گل شـود باید بـه آن دروازه بان چه 

گفـت؟ قطعـا خیلـی ضعیـف! او در صحنـه گل بایـد توپ را با 

دسـت زیـری رد می کـرد نـه دسـت بـالا کـه همیـن موضـوع 

باعـث شـد تـا تـوپ از زیـر دسـتش بـه درون دروازه بـرود. 

در پایـان سـوال مـن از سـرمربی تیـم ملـی ایـن اسـت که چرا 

بایـد یـک بـازی تدارکاتـی که با هـزار زحمت و در این شـرایط 

کرونایـی برپـا شـده را فـدای بـازی دادن به همـه نفرات کند؟ 

چـرا بایـد در شـرایطی کـه طارمـی و آزمـون را در زمیـن دارد به 

قایـدی بـازی بدهـد؟ چـون ناراحت می شـود؟ یعنـی برای او 

افتخـار نیسـت کـه بـه تیـم ملـی دعوت شـده و اگر بـازی اش 

ندهـد قهـر می کنـد؟ مـن فکـر می کنـم نیـازی نبـود در ایـن 

بـازی 6 تغییـر در تیـم ملـی ایجـاد شـود تـا همه بـازی کنند!

  یادداشت

آسیب شناسی تیم ملی با اسکوچیچ در گام نخست

تکرار  اشتباهات، سرعت کم و جابه جایی های زیاد جلال چراغپور
  کارشناس فوتبال

سرخ های پایتخت بعد از حضورشان در فینال لیگ قهرمانان 

آســـیا و خوشحالی فراوان هوادارانش از این بابت، در این چند 

روزی که از بازگشت شان به ایران می گذرد خبرهای خوشی را 

نشنیدند و البته در این بین برخی شایعات و اخبار ضدونقیضی 

که بابت مشکات مختلف این تیم به گوش می رسد نیز کمک 

می کند تا بر نگرانی هواداران این باشـــگاه اضافه شود.  البته 

تعدد پرونده هایی که پرسپولیس درگیر آن است هم مزید برعلت 

شـــده تا کار مدیران این باشگاه سخت شود و به نوعی نتوانند 

روی یک موضوع خاص تمرکز کنند و هواداران سرخ نیز نگران 

این باشند که مبادا با کم کاری در پرونده های مفتوح باشگاه، 

پرسپولیس به هر شکل و عنوانی تضعیف شود.  شاید مشکات 

سرخ ها در پرونده برانکو، شـــکایت باشگاه النصر عربستان و 

ادعای اســـتفاده از بازیکنان غیرقانونی در ترکیب پرسپولیس 

و همچنین محرومیت عیســـی آل کثیر و محرومیت 6 ماهه از 

همراهی تیمش موارد برجسته ای است که باید توسط مدیریت 

باشگاه و تیم حقوقی پیگیری شود تا سرخ ها با اخبار خوش در 

این زمینه بار دیگر به ساحل آرامش برسند. 

 CAS دردسر شکایت النصری ها به 

پرسپولیســـی ها دیروز یک خبر خوب از کنفدراسیون فوتبال 

آســـیا دریافت کردند و توانستند با دفاع خوب وکای حقوقی 

خود شـــکایت باشگاه عربستانی النصر را ختم به خیر کنند تا 

یک نگرانی بزرگ از بابت حضورشـــان در فینال لیگ قهرمانان 

آسیا را از دوش هواداران شان بردارند، هرچند خبرهایی مبنی بر 

کشـــاندن این پرونده بـــه دادگاه عالی ورزش وجود دارد و این 

احتمال می رود که باز هـــم در آینده خبرهای ضدونقیضی از 

این پرونده به گوش برسد. 

البتـه پرسپولیسـی ها از یـک طـرف خوشـحال هسـتند که این 

شکایت از کنفدراسیون فوتبال آسیا خارج شده و قرار است در 

سـطحی بالاتر به آن رسـیدگی شـود، چراکه اعتقادشان بر این 

اسـت که صدور حکم در کمیته انضباطی AFC ممکن اسـت 

با نفوذی که عربستانی ها در آن دارند،  چندان عادلانه نباشد 

اما این موضوع در سـطوح بالاتری مثل CAS  قطعا با عدالت 

بالاتـری بررسـی می شـود امـا از طـرف دیگـر معتقدنـد ایـن 

موضـوع وقـت زیـادی را از باشـگاه می گیـرد. در ایـن خصـوص 

یکـی از مدیـران باشـگاه پرسـپولیس بـه »فرهیختـگان« گفت: 

»ایـن درسـت کـه بـا رفتـن پرونـده بـه CAS دیگر نگـران احکام 

ناجوانمردانـه نیسـتیم امـا واقعـا ایـن موضوع از باشـگاه انرژی 

زیـادی می گیـرد. شـما تصـور کنیـد بـرای یـک پرونـده بایـد به 

دنبـال وکیـل خـوب برویـم تـا پرونـده را پیگیری کنـد و این هم 

هزینـه دارد و هـم مشـکات خـاص خـودش را ایجـاد می کنـد. 

ضمـن اینکـه اخبـار حاشـیه ای رسـانه و ایجـاد نگرانـی بـرای 

هـواداران نیـز باعـث می شـود کـه باشـگاه انـرژی زیـادی برای 

اطاع رسـانی بگذارد.« 

 رسول پناه و پنهان کاری در باشگاه!

یکی از موارد دیگری که این روزها پرسپولیسی ها نگرانی زیادی 

از آخر و عاقبت آن دارند به شـــکایت برانکو مربوط می شـــود 

که شـــاید دیگر برای هواداران پرسپولیس خواندن و شنیدن 

درخصوص این موضوع لوث شـــده باشـــد اما به نظر می رسد 

باشـــگاه از بابت این شـــکایت در حال روبه رو شدن با مشکلی 

اساسی است و البته در این میان بی خبری هواداران و سکوت 

مدیران سرخ نیز در نوع خودش جالب توجه است. 

بـا اینکـه پرسپولیسـی ها تـا دوشـنبه هفتـه جاری بایـد تکلیف 

بدهـی برانکـو را روشـن کننـد امـا نه تنهـا خبـری از واریـز ایـن 

پول به حسـاب سـرمربی اسـبق سـرخ ها نیسـت، بلکه سکوتی 

کـه باشـگاه در شـرایط نگرانـی هواداران در پیش گرفته بسـیار 

جالب توجه اسـت. 

در این خصوص یکی از کارمندان باشگاه گفت: »ما در باشگاه 

نمی توانیم درخصوص موضوع برانکو اظهارنظر صریحی داشته 

باشیم چراکه سرپرست باشگاه هیچ اطاعاتی در این زمینه به 

کارمندان نمی دهد و موضوع را با محوریت خودش پیش می برد 

و ما هم از طریق صحبت هایی که ایشـــان با رســـانه باشگاه یا 

رسانه های مختلف انجام می دهد متوجه روند پرونده می شویم!«

 باقی مانده طلب برانکو چقدر است

نصف یا بخش اندک؟

حـدود 3 مـاه اسـت که مدیران پرسـپولیس مقابل دوربین های 

تلویزیونـی قـرار می گیرنـد و ادعـا می کنند کـه بخش عمده ای 

از پـول برانکـو ایوانکوویـچ آمـاده شـده اسـت و بـرای باقـی 

مانـده ایـن بدهـی نیـز راهکارهایـی اندیشـیده اند تـا بـدون 

هیـچ مشـکلی بـا این سـرمربی کـروات بعد از حدود 1/5 سـال 

تسویه حسـاب کننـد امـا حـالا بـا نزدیک شـدن به یـک فرصت 

یک ماهـه دیگـر از سـوی فیفـا بـه پرسپولیسـی ها بـار دیگـر 

مدیـران ایـن تیـم در سـکوت خبـری فـرو رفته انـد و تنهـا اخبار 

جسـته گریخته ای کـه از باشـگاه بـه بیـرون مخابـره می شـود 

دال بـر ایـن اسـت کـه پـول برانکـو هنوز آماده نشـده و باشـگاه 

همچنـان بـه دنبـال منابـع مالـی برای جـور کـردن باقی مانده 

پـول ایـن مربـی اسـت و ایـن یعنـی دقیقـا همـان حرفـی کـه 3 

مـاه قبـل هـم هـواداران پرسـپولیس شـنیده اند. در ایـن بیـن 

معاونـان و کارمندان باشـگاه هـم اختاف نظری وجود دارد که 

موضـوع را از همیشـه مجهول تـر می کنـد و آن هـم ایـن اسـت 

کـه تـا امـروز چقـدر از پـول برانکو تهیه شـده و چه میـزان از این 

بدهـی باقـی مانده اسـت. 

یکی از معاونان باشـــگاه در این خصوص بـــه »فرهیختگان« 

گفت: »آنطور که من اطاع دارم هنوز نیمی از طلب 748هزار 

دلاری برانکو آماده نیست و باشگاه در تاش است این مبلغ را 

از طریق منابعی که در اختیار دارد تهیه کرده و به حســـاب این 

مربی واریز شود.« جالب است همین موضوع را از یکی دیگر از 

معاونان باشگاه سوال کردیم و برخاف صحبت های فرد دیگر، 

بر این باور بود که بخش ناچیزی از بدهی به برانکو باقی مانده 

و مشـــکلی در جهت تهیه این پول وجود ندارد و تا دوشنبه این 

موضوع قابل حل است. 

 پرسپولیس دست به دامن 

وزارت امور خارجه می شود؟

بعد از اینکه باشگاه اعام کرد قرار است بدهی برانکو را در چند 

مرحله به حســـاب این مربی واریز کند تا در زمان سررسید فیفا 

توانسته باشد به صورت تمام و کمال این پول را به حساب این 

مربی منتقل کرده باشد، هنوز هیچ اقدامی برای واریز مبلغ به 

حساب برانکو انجام نداده تا این موضوع برای هواداران سوال 

شـــود که چرا همان بخشی از مبلغ که تهیه شده را به حساب 

این مربی واریز نمی کنند. 

در این خصوص شـــنیدیم پرسپولیس نه تنها برای تهیه پول با 

مشـــکل مواجه شده بلکه برای انتقال این مبلغ نیز مشکاتی 

دارد که ظاهرا این مشـــکات چندان هم ساده نیست و باعث 

شـــده مدیران برای حل آن دســـت به دامن وزارت امور خارجه 

شـــوند. ظاهرا به دلیل تحریم های جدیدی که علیه کشورمان 

در حال اجراســـت چند بانکی که می توانستند کار انتقال پول 

را به خارج کشـــور انجام دهند نیز تحت تحریم قرار گرفته اند تا 

سرخ ها برای واریز این مبلغ به حساب برانکو دچار مشکل شوند. 

پرسپولیسی ها برای حل این مشکل از طریق وزیر ورزش درحال 

رایزنی با وزارت امور خارجه هستند تا با رایزنی و ایجاد راه حل، 

مشکل انتقال پول به حساب برانکو را برطرف کنند. 

گفتنی است، باشـــگاه پرسپولیس طی امروز و فردا قرار است 

شـــرایطی را برای تهیه و انتقال پول به حســـاب برانکو در نظر 

بگیرد و البته بعید به نظر می رســـد این پول در زمان قانونی به 

حساب برانکو واریز شود!

فکری در مراسم معارفه خطاب به بازیکنان:

 با نساجی  سهمیه می خواستم 
با شما ستاره سوم


